
Bezoek Heemtuin Sloterpark

In het kader van de ‘Dag van het Park’ nodi-
gen we u uit op zondag 28 mei 2006 voor een 
excursie in de Heemtuin Sloterpark nabij de 
Allendelaan. We verzamelen om 13.15 uur bij 
de Sloterparkbadlaan, eindpunt tramlijnen 7 
en 14. Start bezoek Heemtuin om 13.30 uur.

Het programma is als volgt: 1. bezichtiging 
van het nieuwe NME-gebouw, 2. wandeling 
door de Heemtuin. Dit alles onder de bezie-
lende leiding van de beheerder William 
Frohn.

Excursie naar het Bijenpark

Op zondag 18 juni 2006 brengen we weer een 
bezoek aan het Nieuwe Bijenpark in de Een-
drachtpolder ten westen van Geuzenveld, aan 
de Baron Schimmelpenninck van der Oye-
weg.
Om 12.30 uur verzamelen we bij café Oostoe-
ver op de hoek van de Oostoever en Noordzij-
de van de Sloterplas en gaan per fiets naar het 
Bijenpark. Degenen die rechtstreeks daarheen 
willen komen worden verwacht om 13.00 uur 
bij de ingang van het Nieuwe Bijenpark. Hier 
krijgen we een rondleiding door een bijendes-
kundige en bezoeken we het Bijenmuseum.

Fietsen door Landelijk Osdorp

Op zondag 30 juli 2006 gaan we een fiets-
tocht maken door de polders van Oud-Osdorp 
aan de hand van het in 2004 door de Dorps-
raad Sloten-Oud Osdorp uitgegeven boekje 
over dit gebied.
Verzamelen om 12.00 uur bij de Sloterpark-
badlaan, eindpunt tramlijnen 7 en 14.

Deelname aan de excursies is vrij voor leden 
en andere belangstellenden. Aanmelding is 
niet nodig. Voor vragen kunt u terecht bij tel. 
020-6990067 of e-mail: eriksw@wxs.nl.

Verslag Vroege Vogelwandeling op 6 mei 

Onder leiding van vogelkenner Paul Tak trokken 
elf enthousiasten om zes uur, te voet, via de kin-
derboerderij Sloterpark, over brug 699 (de lang-
ste kunststofbrug van Nederland), het ‘Ruige 
Riet’ in. Het was prachtig weer. In het Ruige Riet 
hoorden wij de nachtegaal boven alles uit. Onder 
het andere gekwinkeleer, hoorden we de Zwart-
kop, Tuinfluiter, Fitis, Winterkoning, Pimpel-
mees, Groenling en Tjiftjaf. Ook een IJsvogel 
werd gesignaleerd.

Paul Tak zei dat het herkennen van de vogelzang 
bemoeilijkt wordt doordat de vogels elkaar imite-
ren. Hij vertelde dat men bij de Winterkoning en 
de IJsvogel denkt dat dit echte wintervogels zijn, 
maar de Winterkoning moet, om zijn temperatuur 
van 40 graden Celsius op peil te houden, veel in-
secten eten. Als ‘s winters ijzel de bomen afsluit, 
kan hij binnen een paar uur dood zijn. De Vink 
was nog niet helemaal op stem, zodat de bekende 
vinkenslag pas bij onze terugkomst te horen was. 
We hoorden ook de Koekoek en zagen de 
(Vlaamse) Gaai en de Grote Bonte Specht.

Via de sportvelden liepen wij naar de Osdorper 
Binnenpolder-Zuid. Paul Tak hoopte tussen de 
Kauwtjes een Russische dwaalgast, de Daurische 
Kauw te ontdekken. Deze heeft een witte nek en 
is hier steeds vaker te zien. Bij de polder klonk de 
roep van de Grutto en de Tureluur over de wei-
landen. Scholeksters schoten fluitend over ons 
heen. We zagen een Oeverlopertje met wippende 
staart, een Groenpootruiter, Bergeenden, Krak-
eenden, Boerenzwaluwen, Gierzwaluwen, Kievi-
ten en triomfantelijk op een paal gezeten een Bui-
zerd. Ook zagen en hoorden wij de Kleine Kare-
kiet en hoorden wij de Sprinkhaanzanger.

Maar toch vond Paul Tak het "schrikbarend stil". 
Er was te vroeg gemaaid en gewalst; hoewel het 
de bedoeling is dat er aan vogelvriendelijk weide-
beheer wordt gedaan. Volgens onze gids is de 
Kemphaan hier verdwenen en is het voor de 
Grutto "vijf voor twaalf".
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Via een andere route liepen we terug naar het 
Ruige Riet, waar de Nachtegaal nog steeds het 
hoogste lied zong en ook de Heggemus te horen 
was. Terug ook weer over brug 699. Wouter van 
der Wulp vond dat deze een naam moest krijgen 
en dacht dat 'Wessel Couzijnbrug' wel passend 
was. Mijn idee is dat de nachtegalen van het Rui-
ge Riet een benoeming verdienen en dus 
'Nachtegalenbrug' een betere naam zou zijn. Bij 
de kinderboerderij pronkte een Pauw.

HHW

De Gehakkelde Aurelia

In de vorige nieuwsbrief werd ten onrechte be-
weerd dat de Gehakkelde Aurelia een paddestoel 
zou zijn. Natuurkenners weten natuurlijk beter en 
maakten ons attent op het feit dat het een vlinder 
is. Ook voor een vlinder is het een mooie naam.

Verslag Algemene Ledenvergadering V.V.S. 
op zaterdag 8 april 2006

Aanwezig waren 5 bestuursleden en 14 leden.

De voorzitter begon met de mededeling dat een 
week voor de vergadering, op woensdag 29 maart 
2006, in de Westerpost een artikel verscheen van 
de V.V.S. waarin vreugde en zorg werd uitge-
sproken. Vreugde over het feit dat eindelijk de 
werkzaamheden voor het 'Rondje Sloterplas' zijn 
gestart, helaas pas omstreeks de start van het 
broedseizoen. Zorg over de plannen voor de 
Fl.Int die de V.V.S. geen goed idee vindt voor de 
Sloterplas. We hopen dat veel mensen kennis 
hebben genomen van dit artikel.

De Algemene Ledenvergadering is bedoeld om 
verslag te doen over de verenigingszaken. Dis-
cussie en informatie over het 'Rondje Sloterplas' 
bewaren we voor na de vergadering als Michiel 
Thunnissen hierover zal vertellen en vragen kan 
beantwoorden.
Na een aantal opmerkingen en correcties van 
Wout Heukelom wordt het verslag van de vorige 
Algemene Ledenvergadering op 9 april 2005 
goedgekeurd.

Verslag afgelopen jaar

• De dreigende verstedelijking Noorderhof: de 
V.V.S. staat op het standpunt dat de Plangrenzen 
moeten worden gehandhaafd en dat bebouwing in 
het park uit den boze is. Ook de overgang van 
park naar woonbebouwing heeft onze zorg. De 
V.V.S. staat achter het alternatieve plan dat archi-
tect Hein de Haan met bewoners heeft gemaakt.
• Het bestuur van de V.V.S. heeft aan de organi-
satoren van het Waterval Festival een brief ge-
schreven over de klachten over geluidsoverlast en 
met aanbevelingen voor volgend jaar. Er is geen 
reactie ontvangen.

• Er zijn plannen om het Groot Landschap / 
Groot Vliegtuigongeluk te restaureren. In onze 
Nieuwsbrief hebben wij onze mening hierover 
gegeven.
• Een student uit Delft heeft een plan gemaakt 
voor een drijvende filmzaal op de plas. Een leuk 
plan, maar niet voor de Sloterplas. Het stadsdeel 
Geuzenveld-Slotermeer is echter wel enthousiast 
en wil nu een haalbaarheidsonderzoek. Wij blij-
ven tegen dit plan omdat het te groot is voor de 
plas en vanwege de lage bruggen zich niet van de 
plas weg kan verplaatsen.
• De Alexiafontein is door Stadsdeel Osdorp in 
gebruik gesteld op 30 november 2005. We heb-
ben een gedicht hieraan opgedragen.

Verslag penningmeester

Het bleek dat de opbrengst van de contributie iets 
is achtergebleven bij de begroting, de groei van 
het aantal leden is minder dan gedacht. Het aantal 
leden heeft zich gestabiliseerd.
Voor de nieuwsbrieven zijn hogere kosten ge-
maakt dan begroot. De nieuwe begroting is weer 
lager. De extra uitgaven zijn veroorzaakt door een 
eenmalige bijlage uit 'Natuurlijk Slotervaart' in 
oktober 2005.

De Kascommissie heeft het Kasboek gecontro-
leerd, het geeft een getrouw beeld. Waardering 
voor het werk van de penningmeester. Het be-
stuur wordt gedechargeerd. De huidige kascom-
missie (Titia Hoeksema en Netty Roes) is bereid 
nog een jaar in functie te blijven en wordt herbe-
noemd.

Bestuur

De drie aftredende bestuursleden: Peter Stein, Ti-
neke Rombout en Tineke Stricker, zijn herkozen.

Activiteiten komend jaar

Er worden enkele suggesties voor excursies ge-
daan: bezoek aan een vruchtenboomgaard, een 
fietstocht beeldenroute, excursie orchideeënkas. 
Ook een bezoek aan Westgaarde wordt aanbevo-
len (niet alleen de natuur), dit complex is gemo-
derniseerd en interessant om te bezoeken.

De begroting voor het komende jaar gaat uit van 
325 leden. Eventuele ansichtkaarten of een kalen-
der worden bekostigd uit de reserve. Er wordt ge-
vraagd om geen entreegelden meer te vragen voor 
lezingen. Tot nu toe was het voor leden gratis en 
niet-leden betaalden wel. Nu beschouwen we dit 
als een soort ledenwerving. We besluiten geen 
entreegelden meer te vragen.

We onderzoeken de mogelijkheid om nog een 
keer een boottocht te maken. Eventueel samen 
met de ANBO (Slotermeer). Boottochtjes kunnen 



binnenkort ook vanaf het NME-centrum Sloter-
park worden gemaakt. Bij een eigen boottocht 
zullen we wel entreekosten berekenen (boothuur).

Rondje Sloterplas

Na afloop van de vergadering was er nog een pre-
sentatie van Michiel Thunnissen van Bureau 
Parkstad over het 'Rondje Sloterplas', waarbij ook 
veel vragen die leefden bij de leden werden bedis-
cussieerd en beantwoord.

Verslag: Erik Swierstra

Opening NME Centrum Sloterpark

Op donderdag 27 april 2006 werd het nieuwe ge-
bouw voor het Natuur Milieu Educatie Centrum 
in het Sloterpark nabij de Allendelaan in gebruik 
genomen. In het afgelopen half jaar werd nabij de 
sinds de jaren zeventig bestaande Heemtuin een 
nieuw gebouw geplaatst.

Het gebouw bestaat eigenlijk uit drie delen: een 
ruimte voor natuurlessen aan scholieren, een 
bergruimte voor gereedschappen en op de eerste 
etage een ruimte voor het personeel. Deze laatste 
ruimte bevindt zich boven een poort die een door-
kijkje verschaft van de Heemtuin naar het parkge-
deelte bij de kinderboerderij. Het is een fraai ge-
bouwtje geworden.

Voor de initiatiefnemer en beheerder van de 
Heemtuin, William Frohn, is de nieuwe huisves-
ting een hele verandering. In de afgelopen decen-
nia heeft hij onderdak gevonden in een soort keet, 
vergeleken daarmee is het nieuwe gebouw een 
soort 'paleisje'.

Ter gelegenheid van de opening waren belang-
stellenden uitgenodigd voor enkele festiviteiten: 
een toespraak en hapjes en drankjes, maar ook 
rondleidingen door de Heemtuin en de mogelijk-
heid om een boottochtje te maken. Een nieuw 
vaartuig met de (gesponsorde) naam 'Rabootje' 
werd bij deze gelegenheid in gebruik genomen. In 
dit vaartuig kunnen circa vijftien mensen meeva-
ren. Hiermee kon een vaartocht rond het 'Ruige 
Riet' worden gemaakt, waarmee een aardige in-
druk van dit wilde gebied vanaf het water kan 
worden verkregen. Mede dankzij het mooie weer 
was het een geslaagde middag.

ES

Meedenkavond Westrandscheg

Op 20 april 2006 vond een 'meedenkavond' plaats 
in het gebouw van de ALO (Academie voor Li-
chamelijke Opvoeding) over de toekomst van de 
Westrandscheg. De avond werd georganiseerd in 
samenwerking tussen de Dienst Ruimtelijke Or-
dening en het Milieucentrum Amsterdam.

Het voornamelijk groene gebied van Landelijk 
Osdorp heeft tot nu toe een grotendeels agrari-
sche bestemming gehad. Nu deze ter discussie 
staat wordt nagedacht over de toekomstige invul-
ling van het gebied. Ook de aanleg van de Wes-
trandweg heeft consequenties.

Er bestaan vele wensen en ideeën met diverse 
achtergronden. De op 20 april aanwezige bewo-
ners en andere belangstellenden waren overwe-
gend van mening dat het gebied een open en 
groen karakter te moet houden en dat de invulling 
hierop moet aansluiten. Ondanks het feit dat de 
Westrandscheg lijdt onder het 'Onbekend maakt 
onbemind' zijn toch veel mensen in Amsterdam-
West gesteld op dit nabije groengebied.

Grootschalige en overlastveroorzakende voorzie-
ningen worden niet op prijs gesteld. Ook wordt 
gesuggereerd de Lutkemeerpolder, ondanks de 
plannen voor bedrijfsterreinen, toch een weer zo 
veel mogelijk groene invulling te geven. De Vere-
niging Vrienden van de Sloterplas heeft in de af-
gelopen tijd ook diverse malen meegedacht en 
blijft de ontwikkelingen volgen.

ES

De Westrandscheg omarmd

De notitie 'De Westrand omarmd' is al weer ruim 
een jaar geleden verschenen (voorjaar 2005) maar 
heeft nog niets aan actualiteit verloren. Naar aan-
leiding van de hiervoor genoemde 'meedenk-
avond' en omdat de Nieuwsbrief van de V.V.S. er 
nog niet eerder aandacht aan besteedde, doen we 
dat hierbij alsnog. De V.V.S. was een van mede-
opstellers van het stuk.

Op 26 april 2005 verscheen de notitie 'De Wes-
trand omarmd', een inrichtingsplan voor de Wes-
trandscheg. Het Milieucentrum Amsterdam heeft 
hierin, samen met een aantal vertegenwoordigers 
van vijf organisaties, aanbevelingen gedaan voor 
de inrichting van de Westrandscheg, het groene 
gebied ten westen van de Sloterplas tot aan Half-
weg en de Ringvaart van de Haarlemmermeer, met 
het doel dit gebied een duurzame groene, recrea-
tieve bestemming te laten houden. De betrokken 
organisaties zijn: Milieucentrum Amsterdam, de 
ANWB, de Dorpsraad Sloten-Oud Osdorp, de 
Vereniging Vrienden van de Sloterplas, Land-
schap Noord-Holland en LTO Noord.

Manifest voor een groene Westrandscheg

Ook het Manifest is al weer enige tijd geleden 
verschenen (begin 2005) maar heeft ook nog 
niets aan actualiteit verloren. De V.V.S. was een 
van mede-opstellers van het Manifest.

Het Milieucentrum Amsterdam stelde samen met 
vele andere organisaties een Manifest op. Al 44 



organisaties tekenden. Ook de V.V.S. behoort tot 
de ondertekenaars.

De ondertekenaars van dit manifest pleiten er 
voor de Westrandscheg in Amsterdam te ontwik-
kelen en in te richten voor dagrecreatie in de open 
lucht en in de natuur. Hierbij staan openbaarheid 
en toegankelijkheid centraal.

Bestaande plannen waarin dit beoogd is, worden 
onverkort en binnen afzienbare termijn uitge-
voerd: Masterplan Sloterplas, Raamplan Haar-
lemmerméér Groen, Ontwikkelingsplan Groene 
AS en de nota Lekker wandelen en fietsen in Am-
sterdam. Ook worden alle subsidiemogelijkheden 
aangegrepen voor agrarische bedrijven en voor 
terreinbeherende organisaties, zoals Ruime Jas-
gebieden.

Voor verdere ontwikkeling worden de
volgende uitgangspunten gehanteerd:

- Openheid, rust en het uitzicht in het gebied staan 
centraal.
- De hele Nederlandse geschiedenis is af te lezen 
in het landschap van de Westrandscheg. Met 
oude verkavelingspatronen en cultuurhistorische 
elementen in het gebied, zoals de Stelling van 
Amsterdam (het kruithuis De 1800 Roeden), de 
Wysentkade, de Haarlemmertrekvaart, de Spaarn-
dammerdijk en de Groote Braak wordt daarom 
zorgvuldig omgegaan. Vanwege het dorpse ka-
rakter van de Osdorperweg wordt ook zorgvuldig 
omgegaan met de bestaande lintbebouwing en de 
gezichtsbepalende en kenmerkende toegangen tot 
de erven in de vorm van bruggetjes. Zoveel moge-
lijk wordt aangesloten bij de door stadsdeel Os-
dorp vastgestelde Welstandsnota 2003.

- Essentieel is de aanleg van wandel- en fietspa-
den, kanoroutes en ruiterpaden. Bestaande volks-
tuin- en sportparken alsmede agrarische gebieden 
worden hierbij betrokken, zodat zij toegankelijker 
en aantrekkelijker worden. Fiets- en voetpaden 
zijn er voor zowel recreatief als utilitair gebruik.

- Ook voor het huidige en toekomstig agrarisch 
gebruik van de scheg is voldoende aandacht, bij-
voorbeeld middels verbrede landbouw. Boeren 
worden, als één van de dragers van het landschap, 
betrokken bij de ontwikkeling en inrichting van 
de scheg. In overleg met boeren worden de mo-
gelijkheden voor 'recht van overpad' bekeken.

- De door de gemeente Amsterdam vastgestelde 
natuurwaardenkaart is uitgangspunt bij de ont-
wikkeling van de scheg. Een verbetering van eco-
logische en recreatieve verbindingen tussen de 
Brettenzone en de Osdorper Polders is noodza-
kelijk. Afwaardering van de Haarlemmerweg 
(N200) heeft de voorkeur omdat dit de beleving 
van het gebied ten goede komt.

- Kleinschalige voorzieningen die passen bij 
openluchtrecreatie zijn wenselijk, zoals koffie bij 
de boer, informatiepanelen of een bezoekerscen-
trum.
- Terughoudendheid is geboden met nieuwe be-
bouwing, parkeerplaatsen en nieuwe voorzienin-
gen die een semi-openbare uitstraling hebben, zo-
als sport- en volkstuinparken. Dat betekent ook 
dat zogenoemde 'rood voor groen'-regelingen al-
leen beperkt en kleinschalig uitgevoerd kunnen 
worden.
- Handhaving is van groot belang; illegale bebou-
wing wordt zoveel mogelijk afgebroken.
- Waar mogelijk worden rommelzones opgeheven 
en bedrijven uitgeplaatst naar locaties die daar be-
ter geschikt voor zijn, zoals het Westelijk Haven-
gebied of Schiphol.
- De aansluiting op groene gebieden in buurge-
meenten (Haarlemmermeer en Haarlemmerliede / 
Spaarnwoude) met ecologische zones en recrea-
tieve routes is van belang voor een samenhangen-
de ontwikkeling.

- De auto-ontsluiting van Osdorp wordt via de 
T106 en andere bestaande infrastructuur gereali-
seerd, in plaats van via een afslag van de Wes-
trandweg door de polders.
- De bereikbaarheid van het gebied per openbaar 
vervoer wordt verbeterd.
- Als de Westrandweg wordt aangelegd, verdient 
een verdiepte ligging de voorkeur. De weg moet 
ecologisch optimaal worden ingepast. Het groen 
dat verloren gaat, dient gecompenseerd te worden. 
Dat kan door voldoende geld te investeren in de 
ontwikkeling en versterking van de scheg, zoals 
dat hierboven beschreven staat. Het is daarnaast 
belangrijk dat langzaam verkeer meelift. Het 
Hoofdnet Fiets en het secundaire net moeten ge-
repareerd worden waar deze schade oplopen door 
de aanleg van de Westrandweg.

- Het gebied wordt beheerd door sterke organisa-
ties, die op gebiedsniveau onderling afstemmen. 
Dit is vergelijkbaar met de situatie in Groenge-
bied Amstelland.

Zie ook: www.amsterdams-milieu.nl

Vereniging Vrienden van de Sloterplas
Opgericht 4 juni 2003
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